
         PROTOKÓŁ  Nr  XIV/2011 
         z obrad sesji Rady Miejskiej 

          odbytych w dniu  08 grudnia  2011r. 

 

Ad. 1.  Otwarcia  obrad  XIV sesji Rady Miejskiej w Chodczu  dokonała Przewodnicząca – 

Danuta Warszawska  o godz. 10,oo, witając wszystkich radnych uczestniczących w obradach 

oraz Burmistrz  Chodcza - Kazimierza Sawińskiego,  Skarbnika Miasta i Gminy Chodcza - 

Danutę Nowakowską  a także:  sołtysów, kierowników jednostek budżetowych, dyrektorów 

szkół oraz  zaproszonych  gości. W obradach uczestniczyło 14 radnych na stan 15 radnych, 

wobec czego obrady i podjęte uchwały są prawomocne. Przewodnicząca Rady Miejskiej 

przedstawiła porządek obrad jak niżej: 

Proponowany  porządek  obrad: 

1. Otwarcie. 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami. 
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 
3.   Sprawozdanie o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie między sesjami. 
       - udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
         wniosków z posiedzeń Komisji, 
       - dyskusja, 
4.   Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnego    
      Ośrodka Pomocy Społecznej w Urzędzie Miasta i Gminy Chodecz. 
       - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie P. Grabowska I. 
       - dyskusja, 
       - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       - podjęcie uchwały, 
5.   Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały . 
          - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie P. Grabowska I.  
          - dyskusja, 
          - podjęcie uchwały, 
6.   Podjęcie uchwały  w sprawie uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy      
      Społecznej  w  Chodczu. 
          - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie- Grabowska I. 
          - dyskusja, 
          - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
          - podjęcie uchwały, 
7.   Podjęcie uchwały w sprawie  uchylenia uchwały. 
       - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie ,  
       - dyskusja, 
       - podjęcie uchwały, 



8.   Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku  od nieruchomości. 
       - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie ,  
       - dyskusja, 
       - opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       - podjęcie uchwały, 
9.  Podjęcie  uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji   
     podatkowych. 
     - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie ,  
     - dyskusja, 
     - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
     - podjęcie uchwały, 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny ustalonej 
przy zbywaniu prawa własności nieruchomości stanowiącej własności Miasta i Gminy 
Chodecz. 
     - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie ,  
     - dyskusja, 
     - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
     - podjęcie uchwały, 
11. Interpelacje i zapytania  radnych. 
12.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
13.  Zakończenie obrad sesji. 
Po  przedłożeniu  porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej  przekazała  iż  otrzymała 
projekt uchwały od  Pana Bontala w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
ceny ustalonej przy zbywaniu  prawa własności nieruchomości stanowiącej  własność  Miasta 
i Gminy Chodecz. Zaproponowano ze strony Urzędu Miasta i Gminy aby przedmiotowy 
projekt uchwały wprowadzić pod obrady sesji.  Poprosiła o wypowiedzenie się radnych w 
przedmiotowej sprawie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. Przewodnicząca  poddała odczytany 
porządek obrad wraz  z dodatkowym punktem pod głosowanie. Za przyjęciem porządku 
obrad w wersji przedstawionej radni przyjęli – 12 za, przeciw – 0, wstrzymały 2 osoby. Treść 
porządku stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 Protokół z XIII obrad  sesji  został  sporządzony,  był wyłożony do wglądu,  Przewodnicząca 
Rady Miejskiej   przekazała, każdy zainteresowany  miał możliwość zapoznania się z 
protokołem w Biurze Rady. Protokołu z XIII  sesji  został poddany pod głosowanie. Za 
przyjęciem głosowało 9 radnych, przeciw – 0, wstrzymało  -5 . Protokół został przyjęty.  
 
Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami. 
Burmistrz Chodcza Kazimierz Sawiński przedłożył sprawozdanie z działalności między sesjami. 
Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusji nie było. 
 
Ad. 3.   Informacja o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie między sesjami. 
 
Przewodniczący  Komisji Rady Miejskiej przedłożyli sprawozdania z odbytych posiedzeń jak 
niżej: 
Radna Kwiatkowska Ewa – Komisji Rewizyjna w okresie między sesjami nie odbywała 
posiedzeń. 



Radny Kazimierz Powietrzyński – Komisja Budżetu i Finansów w okresie między sesjami nie 
odbyła posiedzeń. 
Radny Feliniak Wiesław – Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej w okresie między 
sesjami nie odbywała posiedzeń. 
Radna  Grażyna Wilińska – Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu w okresie między 
sesjami nie odbywała posiedzeń.  
Radny  Jerzy Stempczyński – Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska w okresie między 
sesjami  odbyła  jedno posiedzenie w dniu 29.11.2011r. Komisja Obywatelska zajmowała się 
następującą tematyką: zmiany formalno-prawne dotyczące Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Chodczu, zaopiniowanie projektów formularzy podatkowych, zmiany w ulgach podatkowych 
dotyczących wysypiska nieczystości stałych. 
Z posiedzenia sporządzono wnioski , które stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
Członkowie podnieśli sprawę parafowania projektów uchwał na obrady sesji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała, iż Pani Mecenas będzie parafować oryginały 
projektów uchwał. Natomiast dla radnych  będą wysyłane projekty bez parafowania, poza 
tym można organizować sesje Rady Miejskiej we wtorki. 
Radna Wilińska Grażyna wskazała, iż  chodzi o parafowanie przez P. Mecenas również uchwał 
przesyłanych do radnych. Poza tym jak wygląda zatrudnienie Pani Mecenas skoro nie może  
służyć pomocą dla radnych. 
Burmistrz  Chodcza  wskazał, iż Pani Mecenas jest zatrudniona na  ½  etatu w  Urzędzie 

Miasta i Gminy. Pracuje jeden dzień w tygodniu. Służy pomocą prawną dla pracowników 

Urzędu jak również korzystają inne zakłady  pracy z porad prawnych Pani Mecenas. 

Radny Szałański Jerzy wcześniej Radcą prawnym był Pan Kaczmarek, przyjeżdżał na sesje 

Rady  i służył pomocą prawna podczas obrad, parafował projekty uchwał jak również pisma 

które wymagały  sprawdzenia prawnego. Pan Kaczmarek był dostępny nawet indywidualnie 

dla ludzi potrzebujących pomocy prawnej. 

Sołtys Biernacki Stanisław uważa, że Mecenas powinien być na obradach każdej sesji, 

ponieważ zapadają tu na posiedzeniach ważne sprawy  prawne. Nie powinno tak być  że 

radni nie mogą mieć pomocy fachowej.   

Radny Stempczyński Jerzy  wskazał iż  chodzi  o usprawnienie  pracy Rady, jeżeli będzie na 

sesji Pani Mecenas wówczas będzie nam jako  radnym jak i pracownikom Urzędu i 

Kierownictwu łatwiej podejmować decyzje i uchwały w przypadku spraw kontrowersyjnych.  

Ad.  4.   Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Urzędzie Miasta i Gminy Chodecz. 
 Informację  w przedmiotowej sprawie  przedłożyła Kierownik M-G Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Chodczu P. Grabowska Irena, wskazała iż  zmiana  tej uchwały wynika z 
konieczności doprecyzowania zapisu nazwy jednostki organizacyjnej i jej organizacyjnemu 
umiejscowieniu w związku z tworzeniem odrębnej struktury budżetowej – jednostki 
budżetowej – Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. 
Dyskusji w przedmiotowym temacie radni i zaproszone osoby nie podjęły. 
Opinię Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska przedłożył przewodniczący  Jerzy 
Stempczyński. Wskazał iż opinia jest pozytywna. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej, radna Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały.  



Przewodnicząca Danuta Warszawska poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, na stan obecnych 13 podczas głosowania , przeciwnych nie 
było, wstrzymujący nie było. Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XIV/74/11 została 
podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 5.   Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały . 
Informację w przedmiotowej sprawie  przedłożyła Pani Grabowska Irena Kierownik M-G 
Ośrodka Pomocy Społecznej. Wskazała iż w wyniku wprowadzenia w życie z dniem podjęcia 
uchwały nr XVIII/112/04 Rady Miejskiej w Chodczu z dnia 7 października 2004 roku w 
sprawie uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu nie 
stanowiącej przepisów prawa miejscowego istnieje konieczność usunięcia z obiegu 
prawnego poprzedniej uchwały w sprawie  statutu w celu uporządkowania stanu prawnego 
w tym zakresie. Stąd też zasadnym jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 
Dyskusji w przedmiotowym temacie radni i zaproszone osoby nie podjęły. 
Opinię Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska przedłożył przewodniczący  Jerzy 
Stempczyński. Wskazał iż opinia jest pozytywna. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej, radna Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały.  
Przewodnicząca Danuta Warszawska poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych,  przeciwnych nie było, wstrzymujący nie było. 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XIV/75/11 została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
          Ad. 6.   Podjęcie uchwały  w sprawie uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy  Społecznej  w  Chodczu. 
Informację w przedmiotowej sprawie  przedłożyła Pani Grabowska Irena Kierownik M-G 
Ośrodka Pomocy Społecznej. Wskazała iż przedłożony projekt uchwały wynika z konieczności 
zmiany dotychczasowego statutu jednostki. W związku z utworzeniem odrębnej księgowości 
w jednostce i zatrudnieniem głównego księgowego. Zmiany obejmują głównie zapisy 
dotyczące gospodarki finansowej Ośrodka jako jednostki budżetowej, działającej w oparciu o 
ustawę o finansach publicznych, ale również porządkują statut w zakresie zmian przepisów 
prawa obowiązujących ośrodek. 
Dyskusji w przedmiotowym temacie radni i zaproszone osoby nie podjęły. 
Opinię Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska przedłożył przewodniczący  Jerzy 
Stempczyński. Wskazał iż opinia jest pozytywna. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej, radna Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały.  
Przewodnicząca Danuta Warszawska poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych,  przeciwnych nie było, wstrzymujący nie było. 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XIV/76/11 została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.          
Ad. 7.   Podjęcie uchwały w sprawie  uchylenia uchwały. 
Skarbnik  Miasta i Gminy Chodecz  wskazała  iż  należy dokonać uchylenia uchwały  
Nr XIII /71/2011 Rady Miejskiej w Chodczu z dnia 24 listopada 2011r. w sprawie zwolnień w 
podatku od nieruchomości. Po przeprowadzeniu analizy przepisów prawnych  jest możliwość 
wprowadzenia zwolnienia  w zakresie budowli wykorzystywanych na cele związane ze 
składaniem odpadów innych niż niebezpieczne . W związku z powyższym przedmiotowy 
projekt uchwały jest zasadny do wprowadzenia pod obrady sesji. 
Przewodnicząca  Rady Miejskiej zwróciła się do radnych, czy są pytania co do 
przedstawionego projektu uchwały. Dyskusji w przedmiotowym temacie radni nie podjęli. 



Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska przedłożył iż opinia Komisji w 
powyższej sprawie jest pozytywna. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  Radna Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca  Rady  poddała projekt pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 14 
radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących nie było. Przewodnicząca Rady stwierdziła, 
uchwała Nr XIV/77/11 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku  od nieruchomości. 
Informację w temacie powyżej uchwały przedłożyła Skarbnik Miasta i Gminy. Wskazała jakie 
zwolnienia będą wynikały z przedmiotowej uchwały a mianowicie: 
- budynki mieszkalne lub ich części zajęte na cele mieszkalne, budynki związane z ochroną 
życia, zdrowia, budowle związane na cele zbiorowego zaopatrzenia ludności w wodę, oraz 
budowle  wykorzystane na cele związane ze składowaniem odpadów. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych czy mają uwagi co do treści przedstawionych 
zwolnień w podatku. Radni nie wnosili uwag co do przedmiotowych propozycji zwolnień. 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony środowiska przedłożył iż opinia Komisji jest 
pozytywna. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie zwolnień w 
podatku od nieruchomości. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych, tj. jednogłośnie. Uchwała Nr XIV/78/2011 została podjęta i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 9.  Podjęcie  uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 
deklaracji  podatkowych. 
Informację  w przedmiotowej sprawie przekazała  Skarbnik Miasta i Gminy . Odczytała 
symbolami wzory formularzy informacji i deklaracji podatkowych. Treść stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska przedłożył pozytywną opinię co 
do  powyższej uchwały. 

 Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 
wzorów formularzy informacji i deklaracji  podatkowych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych, tj. jednogłośnie. Uchwała Nr XIV/79/2011 została podjęta i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
Ad.  10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
ustalonej przy zbywaniu prawa własności nieruchomości stanowiącej własności Miasta i 
Gminy Chodecz. 
Pan  Bontal Jerzy  przedłożył informacje co do przedmiotowej uchwały. 
Pan Radny Powietrzyński w wypowiedzi swej wskazał iż należy uporządkować sprawy 
mieszkańców, kto jeszcze będzie miał  akty notarialne  do sporządzenia powinny być 
uporządkowane.  
Radny Jerzy Stempczyński zwrócił się z zapytaniem, czy chętni, którzy chcą zakupić 
mieszkania płacą czynsz. 
Pan Bontal odpowiedział ,iż Pan Grzybowski daje wykaz zadłużenia i wszyscy zainteresowani 
kupnem  wywiązują się z powyższego.  Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję w 
powyższej sprawie. 



Wiceprzewodnicząca rad odczytała projekt uchwały. Za podjęciem przedmiotowej uchwały 
głosowało 12 radnych przy 2 wstrzymujących. Uchwała  Nr XIV/80/11 została podjęta i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.11. Interpelacje i zapytania  radnych. 
Radny Powietrzyński Kazimierz  wskazał aby na posiedzeniach Komisji Rady Pan Bontal 
przedłożył osoby zainteresowane kupnem mieszkań. Wskazał aby tak zostały przygotowane 
uchwały by nie stanowiły na sesji wątpliwości. Na posiedzeniach Komisji Rady  sprawy te 
niech zostaną dokładnie omówione.  

Ad. 12.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
W sprawach bieżących Pani Przewodnicząca odczytała  pismo od Pani Barbary Krawieckiej 
skierowane do Rady Miejskiej. Pismo dotyczyło wieczerzy wigilijnych organizowanych przez 
Koła Gospodyń Wiejskich. Wskazane było iż tylko trzy koła są zainteresowane 
zorganizowaniem wieczerzy. 
Radny Stempczyński Jerzy zaprosił wszystkich radnych i uczestników obrad sesji na wieczór 
kolęd oraz stały wigilijne, ponadto poinformował o opracowaniu i wydaniu albumu przez 
Bractwo Miłośników Ziemi Chodeckiej. 
Pan Janicki  przedstawiciel Bractwa złożył życzenia świąteczne od Miłośników Ziemi 
Chodeckiej. Zwrócił się z zapytaniem , kto jest odpowiedzialny za porządek na grobach 
nieznanych żołnierzy. Ponadto wskazał na potrzebę zainteresowania się wiatrakiem w 
Chodczu. Jest ten wiatrak zabytkiem i należy go chronić przed niszczeniem. 
Pani Radna Grażyna Wilińska wskazała na potrzebę wsparcia finansowego  Hodowców 
Gołębi którzy opiekują się wiatrakiem. Należy pomóc tym ludziom aby wiatrak nie niszczał i 
pozostał jako zabytek. Ponadto Pani Wilińska zaprosiła na  powiatowe stoły wigilijne  które 
odbędą się w SZPO w Chodczu. 
Pani Kwiatkowska Ewa zapytała się czy będą środki w budżecie na modernizacje domu 
kultury. 
Pan Bontal odpowiedział iż będzie to zależało czy wniosek przejdzie  w dofinansowaniu 
unijnym. A czy pieniądze  są w budżecie to już Pani Skarbnik. 
Pan Kucharski powiedział ,że minął już rok jak radni zostali wybrani i Rada zaczęła działać. 
Wiele było zawiłości, ale już wszystko się wyłagodziło i wiele się zmieniło na dobre . Złożył 
życzenia dla Rady dalszej owocnej pracy, decyzji odważnych i najmniej problemów. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej złożyła wszystkim uczestniczącym w obradach sesji życzenia 
świąteczne. Ponadto wskazała na potrzebę informowania jej o sprawach które winna 
wiedzieć i w nich uczestniczyć. Przykładem jest odbiór modernizowanej drogi w Przyborowie.  
Powiedziała iż powinna być powiadomiona o tym fakcie zgodnie ze Statutem Rady Miejskiej, 
poza tym zostałam wybrana do organu stanowiącego.  
 

Ad. 13.  Zakończenie obrad sesji – Przewodnicząca Rady – zakończyła obrady sesji . 
                        

 

Przewodnicząca 
Rady Miejskiej 

 
Danuta Warszawska. 


